	教学内容
	牛津小学英语 6B Unit 6 Planning for the weekend

	教   者
	祁小丽

	学   校
	常州市武进区星韵学校

	一、教学目标

	【知识目标】

1、能听懂、会说、会读和会拼单词及词组plan, have school, play

2、能听懂、会说、会读、会写句型What are you going to do …? I’m going to

3、能听懂、会说和会读单词及词组concert, Beijing opera, by the way, concert.

4、能听懂、会说和会读日常交际用语 Is that Gao Shan? Yes, speaking. Would you like to …? Yes. / Sure. I’d love to. By the way, what are you going to do …?

【能力目标】
1、能正确朗读并理解课文内容，初步掌握一定的英语朗读方法和阅读方法。

2、能简单运用将来时态来谈论和表述自己的活动和计划。

【情感目标】

1、激发学生学习英语、运用英语的内在学习动机，培养“计划做事”的良好的思维方式和生活习惯。

2、了解有关中国戏剧的文化知识。

	二、教学重点及难点

	1、能听懂、会说、会读和会拼单词及词组plan, play, have school.

2、能听懂、会说、会读、会写句型What are you going to do …? I’m going to …

3、能正确朗读并理解课文内容，帮助学生在语篇中理解词义，并通过分析解读和转述文章逐步内化语言知识和形成语言技能，初步掌握一定的英语朗读方法和阅读方法。

4、能简单运用将来时态来谈论和表述自己的活动和计划。

	三、教学过程

	教学步骤
	教师活动
	学生活动
	设计意图
	建议和意见

	Step1
Pre-reading 
	1. Show a photo about the Relay race. And then talk about how to run fast or how to win the game.

2. Present some suggestions.


	1. Talk about the Relay Race and then discuss how to win the game.  "I’m going to …"
2. Talk about about how to run fast or how to win the game in pairs.

   A: I’m going to .. 

   What are you going to do?
   B: I’m going to …

	师生从交流运动会接力赛入手，谈论学生感兴趣的学校生活，导入并学习新句型“I’m going to …”。
同桌交流，结合班级内不同特长的学生，谈谈自己打算怎么做，就可能在某方面赶上或者超过同学。


	

	
	3. Talk about something more about myself.

“I’m going to sing better. So I’m going to …”

4. Teach “concert” .

5. Teach “plan”.
	3. Try to give suggestions to the teacher. “You are going to …, maybe you can …”
4.● Learn the word “concert” and “plan”.

5. Talk about the famous singers’ plans.
	从学生的视角谈论的话题回到教师自身，谈论有关歌唱方面的弱点和愿望，希望学生给予一些建议。学生运用刚才学的新句型表达观点。接着教师顺势利导教学新词“concert”，然后形成教师自己的“plan”。自然地铺垫、学习两个四会词汇。

呈现周杰伦等歌星的演唱会计划，练习巩固新语言。
	

	Step2

While-

reading 
	1. Different people have different plans. Gaoshan and David are talking about their plans. Look at the picture, and find some information about them.

2. Listen. What are their plans for? Who is calling whom? 

3. Help the students to read better, think and retell . 


	1. Look at the picture, and try to  say something about the picture.

 ●Learn “have school”. 

2.Listen and know more about the preface and then fill in the blanks.

Their plans for the _____.

______ is calling _____.

3. Finish the blanks and read together. Read again with the reading signs. Then retell this part according to the pictures. 
	学生读图了解相关信息，对文本内容进行预测，感知have school的意义. 同时训练学生的观察能力。

听录音获取更多相关信息。训练学生抓住关键信息进行听的能力。

根据短文提示朗读内容，出示朗读符号再读内容，进行朗读方法的指导。接着根据图片引导复述。
	

	
	4. They’re talking about their plans for the weekend. What plans?  Let’s Scan the dialogue on Page46-47, and circle the phrases about the plans for their weekend.

5. Who are going to see a Beijing opera? When are they going to see a Beijing opera? Where are they going to see a Beijing opera?

6. Ask students to read the dialogue on Page47 carefully, and finish the exercise
“go to a concert” – who, when, where

7. Gao Shan and David are going to see a Beijing opera and go to a concert together, but they’re from different families. Who is the inviter? 

   Suppose you're going to  invite them to the concert or a place. How to speak English in the polite way? 

8. Read and act the whole part in roles. 

	4. Read and find the questions.

●Learn ‘see a Beijing opera’ and ‘go to a concert’. 

●Learn more about operas, Shaoxing Opera, He'nan Opera and so on.

5. Listen to the dialogue on Page46 carefully, and try to underline the  key sentences. "who, when, where are they going to see a Beijing opera? ” 

6. Listen to the dialogue on Page47 carefully, and finish the exercise students themselves. 
“go to a concert” – who, when, where

7. Listen and read the dialogue on Page46-47, and find the sentences     about how to invite .

   Then talk about the other ways in  invitations and the response. 
8. Read the whole part in roles and pay attention to the pronunciation and intonation.


	学生自己读对话部分，找出两项主要活动 “go to a concert”和 “see a Beijing opera”，理清对话，学习重要内容opera。

拓展学习中国戏剧，促进学生对中国戏剧文化的了解。

先扶后放，指导学生学习周末计划的两项重要内容。通过阅读方法的指导引导学生关注学习方法和学习策略，并学以致用，设计自己阅读、自己获取信息的练习。

能力要求逐渐提高，由寻找信息到写信息，

问题导读，引导学生关注表示“邀请”的语用知识和语言形式;

结合所学，用其他句型进行大方有礼貌的邀请。催化原有知识储备，建构新的知识体系。

角色表演时注重指导语音语调，帮助学生养成良好的英语听、说、读的习惯。
	

	Step3

After-reading


	1. Now David is calling his grandpa and telling him his plans for the weekend. Read and fill in the blanks.

Read and act out the dialogue in pairs.
2.What does David’s grandpa like? Can you get it from their talk? 

3. Talk about the plans for a holiday coming.
	1. Fill in the blanks and try to choose the right message in the blanks. 

Read and act out the dialogue in pairs. Try both of the roles. 
2. Talk about Chinese   Culture.

3. Talk about your plans for a holiday coming.
	通过“A phone call from David to Grandpa ”的情境创设，有梯度地训练学生信息运用和交流的能力。从选择核对信息，到学生模仿对话信息，最后根据“不完全信息”提示完成对话，既是引导学生在新的情境中复述课文内容；又展现了学生能力训练的过程与对学生思维层面的教学要求。

以“Chinese  Opera ”为切入点拓展了解中国文化（美食、传统艺术、传统节日等等）； 由传统节日教师展开交流，教师呈现的语言内容对于学生来说既是相关假期活动的信息交互，又提供了谈论假期活动的语块整体，比较直观地呈现一段话的结构，由此很自然地与学生一起畅谈即将来临的五一节假期活动计划。

此环节因势利导，引导学生回归生活，在任务的驱使下，新旧知识融合运用，建构新的知识结构和提升综合语言交际能力。
	

	Step4

Homework


	A good plan is a good start. If we can make a plan before doing something, maybe we can do better. So try to make your family plans for May Day holiday.


	I want to make a family plan for May Day. 

We are going to___________.

I_________________________.

My father_________________.

My mother ________________.

……
I think we will have fun!
	基于本课所学，设计这项家庭作业"My Family Plan for May Day Holiday"。遵循小学生学习规律和心理特点，遵循学生基本能力形成和发展的科学规律，由易到难，由“听读”到“说写”，循序渐进提升学生的综合语言运用能力。
	


